
2017MME74 
Aansluiting onderwijs en arbeidsmarkt (V)MBO. 
 
Afronding beeldvormende fase BOB traject, ter bespreking in MME van 9 mei 
aanstaande.  
 
Op 30 januari is er een bijeenkomst georganiseerd over de aansluiting onderwijs 
arbeidsmarkt in de provincie Utrecht naar aanleiding van een onderzoek door E-til. Het 
onderzoek door E-til is gebaseerd op onderzoeksvragen die in samenwerking met een 
werkgroep uit de staten geformuleerd zijn. Uit het onderzoek van E-til komen een viertal 
kernopgaven naar voren: 
 
1. Toenemende vraag naar hoger opgeleiden 
In Utrecht is de vraag naar arbeid in hoog tempo aan het verschuiven in de richting van 
hooggeschoolde arbeid.  

 Stimuleren dat leerlingen een zo hoog mogelijk opleidingsniveau behalen 
 Verbeteren doorstroming van VMBO, MBO naar HBO  

 
2. Arbeidsmarkt vereist groter anticiperend vermogen 
De Utrechtse arbeidsmarkt is volop in beweging. Centrale vraag voor werkgevers en 
onderwijs is hoe zij vroegtijdig kunnen inspelen op veranderingen en snel kunnen 
reageren.  

 Versterken flexibiliteit en anticiperend vermogen van werkgevers en onderwijs 

 
3. Arbeidsmarkt is uit balans 
In Utrecht is een disbalans tussen vraag en aanbod op verschillende gebieden. Er is een 
kwantitatieve mismatch tussen branches en werknemers/studenten beschikken niet 
altijd over de juiste competenties. 

 Intensiveren regionale afstemming van vraag en aanbod tussen onderwijs en 
werkgevers. 

 
4. Bevorder arbeidsmarktrelevantie bij opleidingskeuze 
Studiekiezers hebben objectieve arbeidsmarktinformatie nodig over het (regionaal) 
arbeidsmarktperspectief van opleidingen. 
 
Gedeputeerde van de Berg sprak tijdens de bijeenkomst uit dat de provincie graag wil 
acteren in dit dossier, maar wel met de juiste legitimatie. Wensen en vragen van 
kennisinstellingen, gemeenten en bedrijven zijn daarbij mede richtinggevend.   
 
Tijdens een woordvoerdersoverleg op 3 april is bovenstaande gesproken en is een 
voorzet gedaan om de beeldvormende fase af te ronden.  
 
Als woordvoerders zijn we van mening dat we het ons niet kunnen permitteren om geen 
rol te pakken. Niets doen is dus geen optie. Maar hoe kun je als provincie het verschil 
maken? En waar liggen de mogelijkheden om als Provincie daadwerkelijk invloed te 
hebben? 
 
De conclusies die wij uit het onderzoek en het minisymposium trekken zijn als volgt: 

 Er is sprake van een mismatch op de Utrechtse arbeidsmarkt. De leerlingen die van het 

MBO afkomen vinden onvoldoende aansluiting bij de arbeidsmarkt. Dit heeft enerzijds te 



maken met het feit dat ze de “verkeerde” studie gekozen hebben. 33% van de studenten 

op het MBO kiest voor een economie opleiding, terwijl de werkgelegenheid in deze 

sector door vergaande automatisering geen ruimte meer biedt voor MBO’ers. 

 Er is onvoldoende betrokkenheid vanuit het bedrijfsleven. Tijdens het minisymposium 

was deze groep ondervertegenwoordigd. Daarnaast zien we dat het MBO een slecht 

imago heeft bij het bedrijfsleven. Bedrijven hebben onvoldoende oog voor wat MBO’ers 

kunnen bieden. 

 Er bestaat nog steeds een tekort aan voldoend stageplekken voor MBO’ers waardoor het 

gevaar dreigt dat zij hun opleiding niet af kunnen maken.  

 Leerlingen op het VMBO laten zich bij de keuze van hun vervolgstudie onvoldoende 

leiden door arbeidsmarktperspectieven. Vaak weten ze ook niet wat ze moeten kiezen en 

kiezen ze voor de gemakkelijkste weg. Bedrijfsleven en opleidingen zullen samen op 

moeten trekken om dit arbeidsmarktperspectief helder te maken.  

 
Met bovenstaande conclusies willen wij de beeldvormende fase afsluiten. 
 
Voor de oordeelsvormende fase stellen we de volgende acties voor: 

 In kaart brengen wat andere provincies doen op dit dossier. Zo is er in Overijssel een 

MBO platform en in Groningen een Beta punt Noord. Via de griffie zal aanvullende 

informatie over deze initiatieven verzameld worden. 

 In kaart brengen welke succesvolle initiatieven er in de gemeentes in de Provincie zijn. 

Via de lokale fracties zal in kaart gebracht worden welke activiteiten er in de diverse 

gemeentes in de provincie ontplooid worden.  

 Om de betrokkenheid van het bedrijfsleven te vergroten dient er vanuit de Human 

Capital Agenda van de EBU meer aandacht te zijn voor de doelgroep MBO. 

 
Voor het zomerreces willen we de oordeelsvormende fase afsluiten en zo snel mogelijk 
overgaan tot de besluitvormende fase.  
 
Op dit moment is er vanuit de provincie 0,1 fte beschikbaar voor dit onderwerp. Dit 
biedt onvoldoende ondersteuning om dit belangrijke onderwerp dat onderdeel is van 
het coalitieakkoord handen en voeten te geven. Wij vragen de Gedeputeerde om 
aanvullende capaciteit hiervoor vrij te maken, zodat er minimaal 0,5 fte beschikbaar is.  
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